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Projekt protokołu nr 53/V/2023  

posiedzenia Komisji Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 29 maja 2023 r.  

 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

 

stan Komisji   -   13 radnych  

obecnych   -   10 radnych 

nieobecnych  -    3   

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodnicząca Komisji p. Marta Przywara 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 3 kwietnia i 8 maja 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian                         w 

budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 110/2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Polityki rozwoju sportu miasta Łodzi 

2030+ - druk nr 99/2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu nagród dla 

zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie 

międzynarodowym lub krajowym – druk nr 116/2023. 



6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu przyznawania 

nagród dla trenerów – druk nr 117/2023.  

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

 

III. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

 

Przewodnicząca Komisji p. Marta Przywara  powitała obecnych radnych, 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła proponowany porządek posiedzenia. 

Uwag nie zgłoszono 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 

Opinia  pozytywna; 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

Ad. pkt.2. Przyjęcie protokołów Komisji z dnia 3 kwietnia i 8 maja 2023 r.   

 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do protokołów, wobec braku uwag poddała 

pod głosowanie. 

Opinia  pozytywna; 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

Ad.pkt.3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w 

budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 110/2023. 

 

Z-ca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekt uchwały, który 

stanowi załącznik do protokołu.  

Radny p. Rafał Markwant; „nie ma żadnej zmiany jeśli chodzi o Małachowskiego?”. 

Z-ca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel; „będzie to ujęte w autopoprawce”.  

Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi projektu uchwały, wobec braku uwag poddała 

pod głosowanie. 

Opinia  pozytywna; 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

 

 



Ad. pkt. 4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Polityki rozwoju sportu 

miasta Łodzi 2030+ - druk nr 99/2023. 

 

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka przedstawiła projekt uchwały, 

którego druk nr 99/2023 stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji p. Marta Przywara; „dziękuję za przyjęcie sugestii, bo było ich 

sporo i cieszę się, że zostały uwzględnione. Czy na stronie, gdzie jest wskazane jakie podmioty 

uczestniczyły  w tworzeniu, gdzie są wymienione jednostki Urzędu miasta, organizacje 

sportowe, jakby można wśród tych podmiotów wymienić również Komisje Sportu i Rekreacji, 

jako autopoprawkę to będzie nam bardzo miło”.  

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka; „Oczywiście na stronie 14 po 

jednostkach Urzędu Miasta Łodzi odpowiedzialność za kulturę fizyczną i sport Radni Komisji 

Sportu i Rekreacji dopiszemy”.  

Radny p. Rafał Markwant; „można gdzieś dostać ten dokument z naniesionymi uwagami?”. 

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka; „Prześlemy zestawienie”. 

Zestawienie stanowi załącznik do protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady Sportu p. Tomasz Stamirowski; „nie dostaliśmy nowej wersji, 

a dużo uwag wnieśliśmy”.  

Przewodnicząca Komisji p. Marta Przywara; „Widziałam to zestawienie i się z nim 

zapoznałam, wiem, że taki dokument istnieje, więc poprosiłabym, aby to teraz wysłać to 

sekretarza Komisji i za chwilę się z nim zapoznamy”.  

Radny p. Tomasz Kacprzak; „Tu trzeba określić za jakie zachowania możemy obciążać 

określone podmioty i to musi być jasno, precyzyjnie powiedziane. Na stronie 14 mamy ładną 

ilustrację to jest hala sportowa na Aleja Politechniki. Czy jest jakiś pomysł w tej strategii na ten 

obiekt, czy mówimy ogólnie, bo dzisiaj ilustracją tego dokumentu jest piękne zdjęcie hali 

sportowej na Politechniki, pięknego zabytkowego obiektu, z piękną architekturą, który wymaga 

generalnego remontu. Obiektu bardzo potrzebnego łódzkiemu sportowi. Czy my ilustrując tez 

ta strategię tymi zdjęciami, tymi obiektami mamy tez pewien pomysł. Czy w przyszłości ta 

hala, która jest zabytkowa odzyska swój blask i będzie służyła mieszkańcom”. 

Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji p. Iwona Safjanowska; „Jeśli 

mogę się odnieść do pytania radnego, dziękuję, że Pan Radny powiedział, że ta hala jest 

niezbędna i potrzebna, bo jak wiemy od rana do późnych godzin nocnych treningi klubów 

odbywają się na bieżąco i to bardzo naszych znamienitych klubów, które reklamują w Polsce i 

nie tylko w Polsce nasze Miasto Łódź. Plan na hale oczywiście jest i ja myślę, że to nie chodzi 

o 40 czy 50, czy o 100 mln zł. Koncepcja jest taka, żeby zacząć tą halę ożywiać. To ożywianie 

miałoby polegać na początku na tym, że nie musimy parę tysięcy krzeseł drewnianych tylko 

znaleźliśmy już materiały ogniopochodne, certyfikowane, którymi wystarczy we własnym 

zakresie, czyli własnymi siłami, czyli bez dużych nakładów wszystkie krzesła odświeżyć, 

zabezpieczyć, zaimpregnować i to już będzie ogromny krok. Oczywiście na to są potrzebne 

środki, ale to jest wszystko do zrealizowania. Nie ma niestety dużo programów zewnętrznych 

dotacyjnych, po które można by było tą halę podpiąć aczkolwiek staraliśmy się w ostatnim 

projekcie, które miasto Łódź zgłaszało. Niestety były inne priorytetowe tematy, więc ta hala 

została w ostatniej chwili wykreślona, ale na pewno źródła zewnętrzne byłyby mile widziane. 

W budżecie na przyszły rok to będzie jeden z priorytetów, czyli na pierwszym miejscu. 



Będziemy prosić o wsparcie Skarbnika, Państwa, aby takie zadanie zostawić. Dziś nie potrafię 

powiedzieć czy to będą 2 czy 3 mln zł, ale warto, bo jak pokażemy, że uruchomimy tysiąc 

siedzisk czy 2000 tysiące to myślę, że Straż Pożarna  też spolegliwie do tego podejdzie i 

wreszcie będziemy rozgrywać te mniejsze mecze. To nie jest zadanie na rok, na dwa, ale 

zacznijmy, a pokażemy, że jesteśmy w stanie, ograniczając do minimum te koszty bardzo wiele 

rzeczy zrobić samemu, własnymi pracownikami, bo to już pokazujemy na co dzień” 

Radny p. Tomasz Kacprzak; „Widzę, ze pomysł jest, dziękuję bardzo”.  

Przewodnicząca Komisji p. Marta Przywara; „Z tego co wiem macie już Państwo 

zestawienie uwag, proszę, abyśmy zaczęli omawiać konkretne uwagi”.   

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka; przedstawiła zestawienie uwag.  

(Zestawienie stanowi załącznik do protokołu). 

Wiceprzewodniczący Rady Sportu p. Tomasz Stamirowski; „Chodzi o esencję. Jeżeli 

zakończone zostały duże inwestycje, to modernizacji podlegają pod dalsze”.  

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka; „Tak jak najbardziej”.  

Wiceprzewodniczący Rady Sportu p. Tomasz Stamirowski; „Nie mam pytań, co do uwag 

Radnych. Rada Sportu też zgłosiła szereg uwag. Z perspektywy Rady Sportu też poprosimy                 

o jakaś ocenę, bo nie widzę żadnych zmian, czy zgłoszone uwagi podlegały jakiejś dyskusji”. 

Przewodniczący Komisji p. Marta Przywara; „Po części słusznie Pan Prezes zauważył, my 

wtedy jak omawialiśmy raport z konsultacji, to wtedy jeszcze nie było uwag ze strony Łódzkiej 

Rady Sportu, bo one wpłynęły po terminie i z tego co pamiętam Dyrektor p. Marek Kondraciuk, 

że nie ma problemu, że mimo wszystko zostaną poddane analizie. Czy tak, jak w przypadku 

konsultacji, czy zestawienia naszych uwag maja Państwo taki dokument, z którego wynika, 

które uwagi Łódzkiej Rady Sportu zostały uwzględnione, a które nie”.  

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka; „Przygotujemy i prześlemy, bo 

takiego zestawienia w tej chwili nie mamy”.  

Przewodniczący Komisji p. Marta Przywara; „Czy pamiętają Państwo jakie to były uwagi?”.  

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka; „Było przesłane stanowisko 

Łódzkiej Rady Sportu, w którym to Rada opiniuje pozytywnie dokument i wnosi 9 punktów, 

które proponują, aby zostały uwzględnione. Pierwszy dotyczy wizji Łódź o największej liczbie 

mieszkańców aktywnie uprawiających sport i uczestniczących w imprezach sportowych. To 

jest”.  

Wiceprzewodniczący Rady Sportu p. Tomasz Stamirowski; „Proszę o przesłanie 

dokumentu. Proszę, abyśmy dostawali odpowiedzi, bo to jest frustrujące dla członków Rady”. 

Przewodniczący Komisji p. Marta Przywara; „Powinna wpłynąć odpowiedź. Tak samo jak 

Komisja dostała informację co jest uwzględnione, tak samo Łódzka Rada Sportu powinna 

otrzymać taką odpowiedź. Proszę do Komisji również też przesłać takie zestawienie”.    

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka dodam, że „większość uwag 

staraliśmy się uwzględnić. Dokument wyznacza kierunki działań, nie jest precyzyjny jeśli 

chodzi o poszczególne zapisy”.  

Wiceprzewodniczący Rady Sportu p. Tomasz Stamirowski; „Mamy czym się szczycić jeśli 

chodzi o sport. To w strategii jest najważniejsze, aby się wspierać i razem funkcjonować”. 

 Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Opinia  pozytywna; 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 



Ad. pkt. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu nagród 

dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie 

międzynarodowym lub krajowym – druk nr 116/2023. 

 

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka przedstawiła projekt uchwały, 

którego druk nr 116/2023 stanowi załącznik do protokołu. 

Radny p. Rafał Markwant; „Czy jest szansa, ze nie powtórzą się takie sytuacje jak z byłym 

Wiceprezydentem, który cos tam przed kamerami obiecywał, a później według słów 

zawodniczki stwierdził, że powiedziałem, co powiedziałem, ale nie zrealizuję?”.  

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka; „jest szansa, ze się nie powtórzy”.    

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Opinia  pozytywna; 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Ad. pkt. 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu 

przyznawania nagród dla trenerów – druk nr 117/2023.  

 

p.o. z-cy Dyrektora Wydziału Sportu p. Eliza Wysocka przedstawiła projekt uchwały, 

którego druk nr 117/2023 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Opinia  pozytywna; 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Ad. pkt. 7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Radny p. Rafał Markwant; „co się zmieniło od ostatniej Komisji na temat dofinansowania z 

Ministerstwa Sportu”.  

Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji p. Iwona Safjanowska; „Wreszcie 

po wielu miesiącach Ministerstwo Sportu opublikowało harmonogram, w którym podzieliło 

przyznane miastu Łódź środki. Ten podział warunkuje harmonogram przez nas przygotowany 

poszczególnych prac.  Na ten rok Ministerstwo Sportu przyznało 500 tys. zł, na przyszły ponad 

5 900 000 mln zł i na rok kolejny 272 tys. zł. W związku z tym harmonogram, który kilka 

miesięcy temu Państwu przekazałam uległ nieznacznej modyfikacji i na najbliższej sesji Rady 

Miejskiej poprosimy o zgodę o zwiększenie budżetu MOSiR  o kwotę ponad 1.400.000 zł, co 

da nam zabezpieczenie na ten rok w postaci kwoty prawie 2 mln zł. Te 2 mln zł pozwolą nam 

rozstrzygnąć i wykonać prace w pierwszym etapie, czyli modernizację boisko ze sztuczną 

nawierzchnią na naszym obiekcie treningowym na Małachowskiego. Ta kwota też pozwoli nam 

na uruchomienie przetargu w trybie zaprojektuj i wybuduj inwestycji, czyli budowy nowego 

boiska podgrzewanego z naturalną murawą przy stadionie miejskim przy ul. Piłsudskiego. Ta 

kwota pozwoli nam również w tym roku rozpocząć, rozstrzygnąć przetarg na modernizację 

drugiego z boisk na obiekcie treningowym na Małachowskiego, czyli modernizację boiska o 

naturalnej nawierzchni, który docelowo będzie boiskiem z nawierzchnią sztuczną. Jeśli 



Państwo będziecie uprzejmi przegłosować na sesji Rady miejskiej autopoprawkę w postaci 

zwiększenia budżetu o te kwotę 1.400.000 zł to my już jesteśmy na etapie procedowania umowy 

z Ministerstwem Sportu. Ministerstwo zapewnia nas, ze kwestia proceduralna, czyli ich 

podpisy na umowie to jest kwestia do dwóch tygodni. Mając umowę w ręku, w czerwcu 

planujemy plus -  minus w granicach 20 czerwca ogłosić pierwszy przetarg, czyli na wymianę 

sztucznej nawierzchni na obiekcie na ul. Małachowskiego”. 

Radny p. Rafał Markwant; „Jeżeli 20 czerwca zostanie ogłoszony przetarg, ile on będzie 

trwał?”.  

Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji p. Iwona Safjanowska; „To jest 

normalny przetarg w trybie ustawy zamówień publicznych, wszystkie terminy są zgodne. Nie 

ma tu budowy nowego obiektu jest modernizacja, więc idzie to na zgłoszenie, więc formalności 

są znacznie krótsze. Projekty mamy, więc przystępujemy do prac. Przetarg jeśli ogłosimy                    

w drugiej połowie, uwzględniając formalności, uwzględniając odwołania oferentów, bo 

zainteresowanie tym postepowaniem będzie bardzo duże, gdyż prosta praca, a duże środki. 

Zwracamy uwagę na wyrywanie trawy,  ponieważ okres trwałości projektu jest w granicach 10 

lat. Będziemy musieli przestrzegać godzin gwarancyjnych użytkowania. Reasumując przetarg 

skończymy, wyłonimy wykonawcę, podpiszemy umowę w granicach połowy sierpnia”    

 

 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono  

 

Protokół sporządziła      Przewodnicząca Komisji  

 

Aneta Rabenda          Marta Przywara  

 

 

 

 

 

 

 


